

2014 / 2

双月刊 · Bimonthly

主管单位：中华人民共和国文化部

主办单位：国家图书馆 中国图书馆学会

Supervised by Ministry of Culture of People's Republic of China

Sponsored by National Library of China & Library Society of China

中国图书馆学报

JOURNAL OF LIBRARY SCIENCE IN CHINA

国家社科基金资助期刊

国家期刊奖百种重点期刊

中国期刊方阵期刊

全国中文核心期刊

CSSCI 来源期刊

中国优秀图书馆学期刊

目次 | 中国图书馆学报 2014年第1期 |

探索交流

数典勿忘祖，“显学”隐巨擘

——为司马迁目录学成就正名 王锦贵 (4)

《著作权法》图书馆例外条款修改建议 万 勇 (13)

MOOCs 的兴起及图书馆的角色 秦 鸿 (19)

人的发展:文化共享工程效果反思 曹 凌 杨玉麟 林 强 (27)

研究论文

学术文献的文体特征及其检索意义

——计算机科学文献与相关新闻报道文体的比较研究 邹永利 冯静娴 郑 荟 (33)

引文曲线的分析框架研究

——以诺贝尔奖得主的引文曲线为例 李 江 姜明利 李玥婷 (41)

社会化标签系统中基于社会网络的知识推送网络演化研究

易 明 毛 进 邓卫华 曹高辉 (50)

机构仓储可持续发展综合评价指标体系研究 刘海霞 陈文洁 胡德华 雷 雪 (67)

综述评介

移动图书馆研究回顾与展望

施国洪 夏前龙 (78)

21世纪以来网站评价研究进展与趋势

范佳佳 叶继元 (92)

数值信息抽取研究进展综述

吴 超 郑彦宁 化柏林 (107)

欧盟数字化长期保存研究态势分析

郭红梅 张智雄 (120)

动态 大英图书馆提供 MOOC 服务 / 顾立平

(26)

小词条 “睡美人”释义 / 叶鹰

(49)

MAIN CONTENTS

COMMUNICATIONS

- The Unknown Bibliographic Achievements of Sima Qian Wang Jingui (4)
Suggestions on Amendment of *Copyright Law* about Exceptions for Libraries Wan Yong (13)
Rising Tide of MOOCs and the Roles of Libraries Qin Hong (19)
Effects of the Cultural Information Resource Sharing Project Cao Ling, et al. (27)

RESEARCH PAPERS

- Stylistic Characteristics and Retrieval of Chinese Academic Literatures: A Comparative Study on the Stylistic Characteristics between Academic Papers and Press Reports of Computer Science Zou Yongli, et al. (33)
Citation Curves of Nobel Laureates Li Jiang, et al. (41)
Evolution of Knowledge Push Network Based on Social Network in Social Tagging System Yi Ming, et al. (50)
The Comprehensive Evaluation Indicator System of the Sustainable Development of Institutional Repositories Liu Haixia, et al. (67)

REVIEWS

- The Mobile Library Research: Review and Prospect Shi Guohong, Xia Qianlong (78)
Research Progress and Trends of Website Evaluation since the 21st Century Fan Jiajia, Ye Jiyuan (92)
Numerical Information Extraction: A Review of Research Wu Chao, et al. (107)
The Analysis of Research on Digital Preservation in the European Union Guo Hongmei, Zhang Zhixiong (120)

触摸屏自助借书系统

Touch Screen Self-Service Library System

二维码扫描下载

海量正版资源

控制期限自动归还

北京方正阿帕比技术有限公司
www.apabi.com
tel: 010-82179510



ISSN 1001-8867
03>
国际刊号：ISSN1001-8867 国内刊号：CN11-2746/G2 广告许可证：京海工商广字第0007号
